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ZÁPIS ZE 7. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021-2023) 

11. 9. 2021, Fakulta životního prostředí ČZU 

 

Přítomni: 24 

 

Delegáti a delegátky: 13 

Alžběta Mirjam Procházková /AVU/, Damir Solak /MUNI/, Darja Bártů /VŠTE/, Dominik 

Šípoš /UHK/, Evariste Boj /SLU/, Lukáš Lang /JU/, Michal Farník /ČVUT/, Michal Říha /UK/, 

Miroslav Hala /VŠCHT/, Ondřej Havelka /TUL/, Radek Martiník /ČZU/, Štěpán Staněk /VŠE/, 

Vlastimil Braun /ŠAVŠ/, 

 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 2 

Martin Krupa /UJEP/, Petr Wolf /VŠPJ/ 

 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 8 

David Svoboda /TUL/, Jakub Lhoták /UHK/, Karolina Mahlerová /ČZU/, Kristína Fajtlová 

/ŠAVŠ/, Lucie Říhová /MUNI/, Mariana Hanková /VŠCHT/, Tereza Jiříková /VŠE/, Tereza 

Růžičková /VŠTE/ 

 

Hosté: 1 

Patrik Švančara /ČAD/ 

 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Předseda komory zahájil 7. schůzi a přivítal přítomné. Zkonstatoval usnášeníschopnost a 

požádal přítomné o schválení skrutátorů Miroslava Halu a Lucii Říhovou.  

 

PRO: 15 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

Předseda následně obeznámil členy s programem jednání. 

 

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje program 7. schůze.  

PRO: 15 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ  

Předseda Michal Farník informoval o následujících bodech: 
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Organizace komory: 

• Schůze KVS nad sexuálním obtěžováním 

• Organizace KASu 

• Organizace Výboru CJO a vyhlášení nominací a soutěže na sošku 

• Diskuse nad financováním BM ESU 

 

Reprezentativní činnosti 

• Memorandum o spolupráci SK RVŠ a Asociací vysokoškolských poradců 

• Účast na akci „Setkání Kariérních a poradenských center“, kde se diskutovala 

problematika duševního zdraví, microcredentials, soft skills a další – M. Farník, M. 

Hala 

• Aktivní účast delegátů SK RVŠ na konferenci MŠMT Dny vzdělávací činnosti vysokých 

škol 2021 – M. Nguyen, D. Solak, M. Farník 

• Organizace mezinárodní konference Eurodoc 2021 a AGM 2021 

 

Financování doktorského studia 

• Návrh rozpuštění ukazatele C 

• Stanovení minimálního stipendia na výši minimální mzdy (15 200 Kč) 

• Stanovení časové náročnosti doktorského studia 1200 hod/rok (0,7 FTE) 

• Nepovinná státní doktorská zkouška 

• Možnost snížit stipendium při existenci dodatečného financování 

 

Začátek semestru 

• Mimořádná opatření Ministerstva zdravotnictví vztahující se na vysoké školy: 

https://sdv.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/mimoradna-opatreni-

ministerstva-zdravotnictvi-vztahujici-se 

• Mnoho vysokých škol začne akademický rok prezenčně s omezením velkých 

přednášek na 50, 100 nebo 150 lidí 

 

Reforma vzdělávání pedagogů 

• Představena reforma 

• Systém užšího počtu fakultních a klinických škol 

• Kvalitnější systém praxí a provádějících učitelů 

 

L. Říhová doplnila informace k této reformě, které se týkaly naplnění Strategie 2030+. Bylo 

identifikováno 6 hlavních cílů rozvoje pregraduální přípravy pro následující 3 roky. Cíle mají 

být naplněny do roku 2024. Reforma je projednávaná v týmu lidí z praxe, kteří učí, lidí 

z MŠMT a zástupci univerzit – vyučující, děkani. Dále informovala o 2 důležitých 

https://sdv.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/mimoradna-opatreni-ministerstva-zdravotnictvi-vztahujici-se
https://sdv.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/mimoradna-opatreni-ministerstva-zdravotnictvi-vztahujici-se
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dokumentech vytvořených k reformě: Standard Provázejícího učitele a Standard fakultní a 

klinické školy.  

 

To Do list 

• Financování BM ESU 

• Dojednat detaily předávání CJO 

• Program KAS 

• Web SK RVŠ – k tomuto bodu předseda informoval o časové změně aktualizace 

webu z důvodu diskuse nad vizuálním stylem, který bude SK RVŠ měnit současně 

s RVŠ v nejbližších měsících 

 

Předseda poděkoval zástupcům ČZU za aktivitu při organizaci výjezdního zasedání. Dále 

vyzval plénum k dotazům, připomínky ani dotazy nikdo neměl. Následně požádal o 

schválení usnesení. 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 15 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

M. Farník podal informace z jednání Předsednictva RVŠ (pozn.: podrobný zápis z jednání 
Předsednictva posílá Agentura RVŠ všem členům na e-mail) a informoval o probíhajících 
diskusích k začátku zimního semestru 2021/2022. Dále informoval přítomné o probíhající 
přípravě otázek na politické subjekty kandidující v podzimních volbách do Poslanecké 
sněmovny Parlamentu ČR týkající se problematiky vysokého školství v ČR, jeho kvality a 
konkurenceschopnosti. Závěrem informoval o nových pracovnicích na Agentuře Rady 
vysokých škol: ředitelka ARVŠ Ing. Michaela Schwarzová, MBA a sekretářka ARVŠ Bc. Jana 
Bečková. 

 

4. INFORMACE K TÝDNU STUDENTSTVA 

M. Farník podal informace z probíhajících příprav na Týden studentstva 2021. Připravuje se 
Konference akademických senátorů (KAS) a Cena Jana Opletala (CJO). V souvislosti s CJO 
informoval o probíhající soutěži k návrhu sošky a o otevřeným nominacím na laureáty CJO 
2021. Dále informoval o přípravách na udílení CJO, bližší informace podá na říjnovém 
zasedání. 

 

5. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

KVS: Š. Staněk informoval o přípravách KAS, která se uskuteční 19. listopadu na půdě VŠE. 

Konference bude rozdělena na tři základní oblasti, přičemž na zasedání komise přidělil 

zodpovědnost za jednotlivé sekce vybraným delegátům. Plánuje se jednodenní konference 
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s večerním networkingem. Program bude hotový do konce září a registrační formulář bude 

na univerzity zaslán v průběhu října.  

 

KDS: M. Hanková informovala o reformě financování doktorského studia, kterou již na 

začátku představil M. Farník. Doplnila informace o jednáních na MŠMT. Dále informovala o 

úspěšné organizaci mezinárodní konference Eurodoc 2021 a AGM 2021. V souvislosti 

s volbami do vedení Eurodoc informovala o volbě prezidentky Eurodoc – Agnieszka Żyra 

(zástupkyně z Polska). M. Hanková byla zvolena tajemnicí vedení Eurodocu. Závěrem 

poděkovala všem, kteří se podíleli na organizaci konference. 

 

LK: M. Říha informoval o aktuální situaci k plánovaný novelám zákonů, které se vztahují 

k VŠ. Následně vysvětlil novým členům SK RVŠ problematiku specifického vysokoškolského 

výzkumu, DKRVO a další. Spolu s D. Solakem informovali v souvislosti s NAÚ o připomínkách 

ke studentským hodnotitelům a o připravovaných změnách ve Statutu NAÚ.  

 

PRASK ZZ: D. Solak promítl a okomentoval prezentaci z konference Student participation, 

good governance, and the challenges of higher education (21. – 23. 7. 2021, Huelva, 

Španělsko), na které se zúčastnil spolu s D. Hodulíkovou a M. Hammerbauerem. V rámci 

bloku participace studentů se řešila obecně nízká účast studentů ve volbách, rozhodovací 

práva studentů, vliv studentských unií a studentů v QA (např. v ČR je nízký /RVH, NAÚ/) a 

odměňování studentských zástupců (ECTS či peníze?). Závěrem prezentace informoval o 

dokumentu Studentské charty. D. Solak následně informoval o probíhajících jednáních 

k organizaci BM ESU 2022, o schůzce s doc. Benešovou (ČZU), o připravovaném jednání 

s rektorem MUNI prof. Barešem kvůli běloruským studentům. Na závěr ještě informoval 

přítomné o nadcházející European Students' Convention. 

 

PRASK PR: M. Tesařová informovala o změnách v přípravě webu SK RVŠ, které jsou spojeny 

s přípravou nového vizuálního stylu RVŠ, včetně SK RVŠ. Poděkovala všem, kteří se zapojili 

do Task Force na tvorbu videí SK RVŠ. Dále informovala o promování CJO a KAS a o vytváření 

fotobanky SK RVŠ. Závěrem představila komunikační plán na další období. 

 

6. INFORMACE Z AKADEMICKÝCH OBCÍ 

ČVUT: Na ČVUT se připravují na volbu kandidáta na jmenováním rektorem ČVUT, která se 

uskuteční 27. října 2021.  

 

ČZU: Na ČZU se budou volit děkani tří fakult. Volba kandidáta na jmenování rektorem ČZU 

proběhne 8. října. Imatrikulace se řešily na úrovni fakult – některé fakulty je mají v září, 

některé je zrušily úplně. 
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MUNI: Masarykova univerzita měla během prázdnin aktivní centrum MUNI pomáhá, které 

pomáhalo obětem tornáda na jižní Moravě. Toto centrum též uspořádalo příměstský tábor 

pro děti z vyloučených lokalit, dětských domovů či z pěstounských rodin. Univerzita nyní na 

podzim zvažuje otevření vlastního očkovacího centra. 

 

SLU: Na SLU se zavedlo mimořádné stipendium pro studenty 1. ročníků ve výši 2000 Kč až 

6000 Kč, a to podle úspěšnosti na Středoškolské olympiádě. Probíhají oslavy k 30. výročí 

SLU. 

 

UHK: Na UHK se řeší parkování v hlavním kampusu. Bude otevřeno veřejnosti a 

zpoplatněno na běžné výši. Pro akademiky zdarma v rámci benefitů, pro studenty za 

symbolický poplatek 200–300 Kč. Celou věc budou řešit na AS koncem září. Argumentem 

kvestora pro zpoplatnění studentu bylo to, že se mají studenti skrze symbolický poplatek 

podílej na rozvoji univerzity. SK AS UHK má s tímto nastavením problém, protože to z jejich 

pohledu rozděluje akademickou obec. V létě neproběhly žádné promoce, jedna z fakult je 

má až nyní a zbylé tři fakulty až v říjnu. Mezi studenty to vyvolává nevoli, neboť je obava, 

že se to nestihne. Náhradní varianta (online stream nebo rychlá akce) je jen malou útěchou. 

Studenti vnímají, že v tomto mohla univerzita udělat chybu. Dále se posouvá ke konci 

procesu zavedení elektronických voleb a postupně zavádí Rady studijních programů.  

 

TUL: Na TUL se finišuje soutěž o nový vizuální styl univerzity, který má být nově jednotný 

pro celou univerzitu. V září by měly být uspořádány zbývající promoce absolventů z 

minulého akademického roku. Zároveň je na univerzitě 12. října čeká volba rektora TUL. 

 

VŠE: Medailí MŠMT za dlouhodobou vynikající pedagogickou činnost byl oceněn prof. Jakub 

Fischer (děkan FIS). AS VŠE zasedal poprvé v novém složení. Funkci předsedy obhájil doc. 

Ing. Václav Stříteský, Ph.D. Emeritní profesor Harvard Business School Robert Samuel 

Kaplan převezme 23. září 2021 na VŠE čestný doktorát. 

 

VŠCHT: Koupili novou budovu v Holešovicích. Na AS budou schvalovat rozpočet pro rok 

2021, výroční zprávy, nový Volební řád AS a Statut VŠCHT, protože vzniklo Projektové 

centrum a Centrum celoživotního vzdělávání, které byly předtím pod jinými institucemi. 

Očkují se všichni, kteří se podílí na výuce.  

 

VŠTE: Dochází k přepisu studentů do nových akreditovaných programů, což na škole 

způsobilo zmatek a mnoho nezodpovězených otázek. S novými akreditacemi však přišly i 

nové studijní programy, které se budou nadále rozšiřovat o další nové. Zároveň se otevřela 

Základní škola VŠTE, která sídlí v budově A v areálu VŠTE, kam již nastoupili první žáci. 

Plánuje se výstavba nových laboratoří. Plánují se volby do AS.  
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VUT: Proběhlo vyhodnocení prvního kola Interního fondu studentské podpory, na podzim 

bude vyhlášeno druhé kolo. Byly vyhlášeny volby kandidáta na jmenování rektorem VUT 

pro období 2022–2026, které proběhnou 26. října. Na univerzitě probíhá genderový audit. 

Proběhl Záškolovák VUT pro první ročníky a také i pro studenty vyšších ročníků, jelikož za 

uplynulý rok jim chyběla socializace. Studenti a zaměstnanci VUT pomáhali obětem tornáda 

na jižní Moravě (posouzení statiky zasažených objektů, pomoc s úklidem po živelní 

katastrofě…). Na několika fakultách probíhají promoce absolventů.  

  

 

7. RŮZNÉ 

Plénum diskutovalo o datech dalších jednání a o místě výjezdního zasedání v prosinci. Bylo 

stanoveno, že se bude konat v datech 10. – 12. prosince 2021 (dle schváleného 

harmonogramu) v Brně na VUT a MUNI.  

 

M. Farník závěrem poděkoval všem členům za zasedání.  

 

 

Zapsala:  Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost:   Ing. Michal Farník, předseda 

Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


